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WO-RA.0012.5.2.2013 
Protokół Nr 23/13 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 
z dnia 30 stycznia 2013 r. 

Ad 1 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Alfred Siama, który 
powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodniczący     Alfred Siama 
• Wiceprzewodniczący    Kazimiera Puślednik 
• Członkowie      Józef Czarnecki 

Jarosław Jędrkowiak 
        Robert Marcinkowski 
        Kazimierz Musielak  
        Mikołaj Rogala 
 
Podczas stwierdzania quorum nieobecny był Radny Pan Józef Czarnecki oraz Radny Pan 
Robert Marcinkowski. 
W posiedzeniu Komisji uczestniczył Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 
Pan Marek Smektała.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 
 
Ad 3 
Przewodniczący Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia.  
Porządek posiedzenia został przyjęty w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, podczas 
nieobecności  2 radnych.  
 
Ad 4  
Protokół Nr 22/13 z dnia 16 stycznia 2013 r. przyjęto w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 
podczas nieobecności 2 radnych.  
 
Ad 5a) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zamiaru 
likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu 
Szkół Zawodowych w Gostyniu  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Pana Marka Smektałę.  
Naczelnik poinformował, że zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o 
zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz. U. z 2011 r. Nr 205, 
poz. 1206 ze zmianami) z dniem 1 września 2013 r. likwiduje się klasę pierwszą, a w latach 
następnych kolejne klasy dotychczasowego technikum uzupełniającego dla dorosłych. 
Natomiast art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 
r. Nr 256, poz. 2572 ze zmianami) stanowi, że szkoła publiczna prowadzona przez jednostkę 
samorządu terytorialnego może zostać zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ 
prowadzący szkołę. Organ prowadzący jest obowiązany, co najmniej 6 miesięcy przed 
terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów, a w 
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przypadku szkoły dla dorosłych – uczniów. Istnieje również obowiązek zasięgnięcia opinii 
organu sprawującego nadzór pedagogiczny oraz właściwych organizacji związkowych. 
Wystąpienie o stosowne opinie nastąpi po podjęciu przez Radę Powiatu Gostyńskiego 
niniejszej uchwały.  
Likwidacja szkoły następuje poprzez stopniowe „wygaszanie”. Słuchacze zostaną 
powiadomieni o zamiarze likwidacji z zapewnieniem możliwości kontynuowania nauki 
w dotychczasowej szkole. 
Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną. W związku z likwidacją szkoły nie wystąpią koszty 
jej towarzyszące. 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Pan Robert Marcinkowski. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zamiaru likwidacji Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w 
Gostyniu zaopiniowano pozytywnie w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, podczas 
nieobecności 1 radnego.  
 
Ad 5b) 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Gostyniu  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Pana Marka Smektałę. 
Naczelnik poinformował, że z inicjatywą utworzenia szkoły wystąpił dyrektor Zespołu 
Szkół Zawodowych w Gostyniu mając na uwadze, że zgodnie z nowymi przepisami 
od września 2013 r. likwidacji ulegają technika  uzupełniające dla dorosłych, a 
kwalifikacje dla zawodów technikalnych będzie można zdobywać 
na kwalifikacyjnych kursach zawodowych, przy czym warunkiem otrzymania tytu łu 
technika poza zdaniem egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe będzie 
konieczność posiadania wykształcenia średniego. W Zespole Szkół Zawodowych 
będą organizowane kwalifikacyjne kursy zawodowe. Utworzenie Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych pozwoli absolwentom 
zasadniczej szkoły zawodowej podnosić swoje kwalifikacje zawodowe i 
wykształcenie ogólne.  Zgodnie z treścią art. 5 ust. 5a ustawy z dnia 7 września 1991 
r. o systemie oświaty (tekst jednolity: Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 ze 
zmianami) zakładanie i prowadzenie publicznych szkół ponadgimnazjalnych należy 
do zadań własnych powiatu.  
Radny Rogala zabierając głos zapytał jaki był nabór do liceów ogólnokształcących w 
tym roku szkolnym.  
Jeżeli chodzi o ZSOiZ w Pogorzeli i Krobi to chętnych do liceum ogólnokształcącego 
było około 100 osób. Wyjaśnił, że na razie większym powodzeniem cieszy się 
uzupełniające liceum ogólnokształcące dla dorosłych ponieważ okres nauki w nim 
trwa tylko 2 lata. Popdsumowując dodał, że na 360 słuchaczy uczęszczających do 
szkół na terenie powiatu 100 osób to s łuchacze liceum ogólnokształcącego.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Gostyniu 
istnieją szkoły zaoczne.  
Naczelnik wyjaśnił, że istnieje liceum ogólnokształcące dla dorosłych. Jednak założenie jest 
takie, aby  ZSO w Gostyniu kształcił głównie młodzież a nie słuchaczy.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy w tym roku odbył się nabór do ww. liceum. 
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Naczelnik poinformował, że nabór był, ale nieskuteczny. Dodał, że słuchacze dorośli 
kontynuują naukę w ZSOiZ w Krobi i Pogorzeli i dość incydentalnie w ZSR w Grabonogu.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Gostyniu Komisja zaopiniowała pozytywnie w 
wyniku głosowania: 6 głosów „za”, podczas nieobecności 1 radnego.  
 
Ad 5c)  
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Gostyński 
w 2012 r.  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Pana Marka Smektałę.  
Naczelnik poinformował, że na podstawie art. 30a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 
Nauczyciela w terminie do dnia 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę będący 
jednostką samorządu terytorialnego przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim roku 
kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli zatrudnionych na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego.  
W terminie do dnia 10 lutego roku kalendarzowego następującego po roku, który podlegał 
analizie, organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego sporządza 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę samorządu 
terytorialnego na wzorze ustalonym w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej
Organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedkłada 
sprawozdanie, o którym mowa powyżej w terminie 7 dni od jego sporządzenia, regionalnej 
izbie obrachunkowej, a także organowi stanowiącemu tej jednostki samorządu 
terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych przez tę jednostkę oraz związkom 
zawodowym zrzeszającym nauczycieli.  
Uchwała nie powoduje żadnych skutków finansowych, ponieważ wszystkie średnie 
wynagrodzeń, określone ustawą Karta Nauczyciela, na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego zostały osiągnięte.  
Pan Robert Marcinkowski zapytał, czy w żadnej szkole nie ma dopłaty w związku z 
awansami nauczycieli. 
Naczelnik wyjaśnił, że nie rozpatrujemy tego w kategorii poszczególnych szkół, ponieważ 
każdy organ prowadzący analizuje tą kwestię na przestrzeni terytorium całej jednostki. 
Dodał, że w szkołach różnie to wygląda, ponieważ są szkoły, które wypracowują dosyć 
wysoką średnią i są szkoły takie, które są na pograniczu i mają braki. Wiąże się to z 
określoną liczbą etatów nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu oraz ilością 
nadgodzin.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości 
średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Gostyński w 2012 r. Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 6 głosów 
„za”, podczas nieobecności 1 radnego  
 
Ad 6 
Analiza i monitorowanie procedur związanych z pozyskiwaniem i przyznawaniem stypendiów 
uczniowskich i studenckich oraz środków zewnętrznych na rzecz oświaty.  
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Naczelnik przedstawił następujące informacje na temat stypendiów 

1. Nagroda Zarządu Powiatu Gostyńskiego dla uczniów za szczególne osiągnięcia 
edukacyjne. 
Wysokość nagrody 1.000 zł przyznawana corocznie na wniosek dyrektora w terminie 
do 15 lipca. Nagroda ta zdaje egzamin, ponieważ nie ma tutaj hurtowego rozdawania 
pieniędzy. Rocznie są to 1-3 wnioski. 

2. Stypendium Rady Powiatu Gostyńskiego dla studentów za szczególne 
osiągnięcia edukacyjne. 
Wysokość stypendium 30% min. wynagrodzenia za prace (miesięcznie na okres 
studiów), składany na wniosek studenta w terminie do 30 września. Warunkiem 
ubiegania się jest dwukrotne otrzymanie nagrody zarządu. Do tej pory był jeden 
laureat tej nagrody, który otrzymywał stypendium przez dwa lata  jednak ze względu 
na to, że nie spełnił warunków średniej stypendium to zostało wstrzymane.  

3. Stypendium Marszałka Województwa Wielkopolskiego 
W roku szkolnym 2012/2013 otrzymało 3 uczniów w wysokości 250 zł miesięcznie 
oraz 4 studentów w wysokości 300 zł miesięcznie. 
Termin składania wniosków:  

• uczeń do 25 września 
• student do 20 października 

Kryteria: uczą się lub studiują w trybie dziennym. Średnia ocen od: uczeń 4,21 
student 4,01 
Dochód nie może przekraczać 504,00 zł netto 

4. Stypendia szkolne za wyniki w nauce. 
 
Szkoła   Kwota 
ZSO Gostyń  4230,00 zł 
ZSZ Gostyń  7920,00 zł 
ZSR Grabonóg 3780,00 zł 
ZSOiZ Krobia  7650,00 zł 
ZSS Brzezie  720,00 zł 

Naczelnik Smektała wyjaśnił również, że w budżecie powiatu na 2013 r. zostały 
zarezerwowane środki w wysokości 18.000 zł z przeznaczeniem na stypendia sportowe. W 
2012 r. było 9 stypendystów, którzy miesięcznie otrzymywali po 100 zł.  
Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama. Poprosił o 
przedstawienie informacji na temat programów, które w niedalekiej przeszłości były 
realizowane w szkołach powiatowych i czy nadal jest możliwość przystępowania do takich 
programów  w celu pozyskania środków.   
Naczelnik poinformował, że w ciągu ostatnich 4 lat powiat uczestniczył w realizacji dwóch 
projektów na sumę około 2 mln zł. Były to zajęcia szczególnie z zakresu przedmiotów 
zawodowych, ścisłych, językowych, informatycznych. Ostatni projekt wiązał się z 
opracowaniem projektów edukacyjnych przy współpracy z fachowcami i zawodowcami z 
powiatowych przedsiębiorstw. Rozważana jest możliwość pozyskania takich środków. Dodał, 
że w tej chwili przepisy są tak utrudnione, że dzisiaj łatwiej jest uzyskać takie dofinansowanie 
na zasadzie współdziałania z partnerem. Taki wniosek został w 2012 roku zaakceptowany 
przez Zarząd Powiatu, gdzie Powiat Gostyński startował w partnerstwie z ATC Gostyń   
Jednak nie uzyskano odpowiedniej liczby wymaganych punktów. Dzisiaj te projekty 
nastawione są na to, aby część środków z takiego projektu skierować przede wszystkim na 
staże lub praktyki w zakładach pracy. Dodał, że jeżeli będzie taka możliwość, to powiat 
przystąpi do takiego programu.  
Przewodniczący Komisji poinformował, że na jednym z lokalnych portali czytał artykuł, o 
uczennicy z naszego powiatu, która odnosi sukcesy międzynarodowe. Poprosił Naczelnika 
Smektałę o bliższe przedstawienie informacji.  
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Naczelnik poinformował, że osoba ta zgodziła się udostępnić swoje dane personalne i nie 
będzie to żadną tajemnicą. Wyjaśnił, że jest to Pani Małgorzata Radkowska uczennica 
trzeciej klasy liceum o profilu medialnym im. Generałowej Zamoyskiej i Heleny 
Modrzejewskiej w Poznaniu. Swoje zainteresowania skoncentrowała na przedmiotach 
humanistycznych, społecznych i prawnych. Największym osiągnięciem jest udział w IX Edycji 
Europejskiej Olimpiady Społeczno-Prawnej w Warszawie, gdzie zajęła trzecie miejsce, co 
daje jej możliwość rozpoczęcia studiów bez procesu rekrutacji na kilku wyższych uczelniach. 
Ponadto zakwalifikowała się to Etapu Brukselskiego, który odbył się w dniach 12-14 stycznia 
br. Osoba ta ma bardzo sprecyzowane plany życiowe. Mówiła o ewentualności zostania 
doktorantką na wydziale prawa. Jest zdecydowana w swoich wypowiedziach, pewna siebie i 
bardzo oczytana.   
 

Na posiedzenie Komisji przybył Radny Pan Józef Czarnecki 
 

Pani Kazimiera Puślednik zabierając głos poinformowała, że o osiągnięciach Pani 
Małgorzaty Radkowskiej dowiedziała się z informacji z działalności Zarządu Powiatu z dnia 
10 stycznia 2013 r. Wyjaśniła, że z wnioskiem o przyznanie nagrody bądź gratyfikacji 
finansowej za wybitne osiągnięcia wystąpili rodzice Państwo Renata i Andrzej Radkowscy Z 
informacji tej wynika, że Pani Małgorzata Radkowska nie spełnia warunków formalnych  
wymaganych w regulaminach i dlatego nie ma podstaw prawnych do finansowego wsparcia.  
Pani Puślednik dodała, że możnaby popracować nad zmianą regulaminu.  
Naczelnik Smektała wyjaśnił, że nagroda zarządu i rady jest ukierunkowana na preferencje 
młodzieży uczęszczających do szkół powiatowych i zamieszkałych na terenie powiatu. 
Wyjaśnił, że przypadek Pani Małgorzaty Radkowskiej dał do myślenia, w związku z czym 
zostanie opracowany program dotyczący wspierania uczniów szczególnie uzdolnionych.  
 
Ad 7 
W „wolnych głosach i wnioskach” głosu nie zabrano.  
 
Ad 8 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama podziękował 
zebranym za przybycie, po czym zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 

Alfred Siama 

 

Protokołowała: Joanna Bilińska 

 

 


